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Förslag till arbets – och dagordning vid PRO-distriktets årsmöte 
 
Tid:  Torsdag 11 april 2024 kl. 09.30 – 15.00 
Plats:  Smögengården, Smögen 
 
Arbetsordning: 
 

09.30 – 10.00 Samling – kaffe – registrering 
12.00 – 13.00  Lunch 
15.00    Avslutning 

 
 
Förslag till Dagordning: 
 

1  Hälsningsanförande och mötets öppnande 
2 Parentation 
3  Upprop och fastställande av röstlängd   
4  Om kallelse skett stadgeenligt 
5  Fastställande av arbets – och dagordning 
6  Gästerna har ordet, samt föredrag av Lars Skoglund med tema  

”Miljö och klimat” 
Val av: 

7  Två mötesordförande   sid. 21 
8  Två sekreterare   sid. 21 
9  Två protokolljusterare 
10  Två rösträknare 
 

Styrelsens förslag: 
11 Verksamhets- och ekonomisk berättelse 2023 sid. 6-17 
12  Revisorernas berättelse för 2023  sid. 18 
13  Fastställande av resultat- och balansräkning  
14  Beslut om underskott/överskott 
15  Beslut om ansvarsfrihet 
 
16 Beslut om medlemsavgiften 2025  sid. 19-20 
 

Valberedningens förslag: 
17  Val av styrelse och ersättare  sid. 21 
18 Val av revisorer och ersättare  sid. 21 
19  Val av ombud till mellanårskongressen   
 
20 Årsmötets val av valberedning 
 
21  Inkomna motioner 
 
22  Eventuella uttalanden   sid. 22 
 
23  Avtackningar med mera   sid. 23 
 
24  Avslutning 
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BOHUSLÄNS PRO-DISTRIKT 
Deltagare vid Bohusläns PRO-distrikts Årsmöte  

Torsdag 11 april 2024 
 
 

Styrelseledamöter 
(ingår i röstlängd) 

Observatörer Riksorganisationen 

Kersti Nilsson Bohus-Malmön:  
Inger Eriksson Bodil Winther Jönsson  
Kent Nilde Hermansby-Ytterby: Distriktskontoret 
Ywonne Oscarsson Bengt Eklund Lena Törnquist 
Bill Johansson Kungshamn:  
Ulla-Britt Winkler Ingemar Holmer  
 Morlanda: Valberedningen 
 Gudrun Lönnbratt Thomas Jägebratt 
 Munkedal: Gunnar Lundqvist 
 Siv Göransson Thore Berntsson 
 Mölndal:  
 Eva Elvelin  
 Skredsvik:  
Styrelseersättare Gisela Hanö Revisorer 
Timothy Van Loo  Monica Andreasson 
Maj-Lis Jurcic   
   
   
  Gäster 
  PRO Skaraborg: 
  Margareta Herbertsson 
Verksamhetsansvariga  Kerstin Carlsdotter 
  PRO Göteborg: 
  Lars Skoglund 
   
   
   
Övriga:   
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OMBUDSFÖRTECKNING (RÖSTLÄNGD)  
TILL ÅRSMÖTET TORSDAG 11 APRIL 2024 

 
BOHUS-MALMÖN BRASTAD BRODALEN 
Kerstin Nilsson Ann-Charlott Elisson Lena Rydenstam 
 Roar Bråten  
FORSHÄLLA HAMBURGSUND- 

FJÄLLBACKA 
HENÅN 

Gullbritt Johansson  Jeanette Gustavsson 
Gerd Jonsson  Anne-Lie Reuterberg 
HERMANSBY-
YTTERBY 

HÄRRYDA KAPRIFOLEN 

Yvonne Byberg  - se Tjörn 
Monika Larsson   
KUNGSHAMN KUNGÄLV LANDVETTER-

BJÖRKETORP 
Jan Åsberg Gunilla Gustafsson Ingrid Duwe 
Thomas Bergqvist Mats Frisell Inge Kjellberg 
Vivianne Gustafsson   
LINDOME 
KÅLLERED 

LYSEKIL MORLANDA 

Thore Hanson Christer Höglind Börje Karlsson 
Jan Kjellsson Benny Söderberg Ann Willbjer 
Lisbeth Jonasson Annika Winberg  
Lars-Otto Thorin   
MUNKEDAL MÖLNDAL MÖLNLYCKE 
Ove Göransson Pia Lagnevall Karin Abrahamsson 
Eivor Andresen  Anders Björklund 
SKAFTÖ SKOGSLYCKAN SKREDSVIK 
 Kjell Bark Daga Tausson 
 Björn Johansson Kerstin Grenander 
 Kerstin Hansson Medby Yngve Andersson 
SMÖGEN STALA STENUNGSUND 
Jan Ulvemark Inez Hermansson Jan Rollén 
Tommy Jönsson  Björn Friberg 
  Ann-Christine Friberg 
STRÖMSTAD SÄVEDALEN TANUM 
Marita Ekeroth Karin Edlund Åke Nygren 
Ulla Johansson Lisbeth Carlsson Ia Klemensson 
TJÖRN ÖCKERÖ-ÖARNA  
Laila Nilsson   
Margareta Klars   
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VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2023    
 
Styrelsen för Bohusläns PRO-distrikt får härmed lämna berättelse över verksamheten  
under 2023. 
 
Styrelsen har bestått av  
 
Ordinarie 
Ordförande  Kent Nilde  PRO Hermansby-Ytterby 
Vice ordförande   Britt-Marie Nordin PRO Landvetter-Björketorp 
Kassör  Kerstin Granberg PRO Skogslyckan 
Sekreterare  Inger Eriksson PRO Morlanda  
Studieorganisatör Ywonne Oscarsson PRO Forshälla 
Ledamöter  Ulla-Britt Winkler PRO Stenungsund 
  Bill Johansson PRO Lindome 
  Kersti Nilsson PRO Kungshamn 
  Gun Dahl  PRO Lysekil 
 
Ersättare  Maj-Lis Jurcic PRO Smögen 
  Christer Höglind PRO Lysekil 
  Timothy Van Loo PRO Sävedalen 
   
 
   
Arbetsutskott Kent Nilde  PRO Hermansby-Ytterby 

   Britt-Marie Nordin PRO Landvetter-Björketorp 
  Kerstin Granberg PRO Skogslyckan 
Adjungerad  Ywonne Oscarsson PRO Forshälla 
   
 
Revisorer   
Ordinarie  Monica Andreasson PRO Skogslyckan 
  Stig-Olof Noord PRO Skredsvik 
 
Ersättare  Olan Jakobsson PRO Forshälla 
  Ingrid Carlund PRO Morlanda 
 
 
Valberedning 
Sammankallande Thore Berntsson PRO Morlanda 
  Thomas Jägebratt PRO Sävedalen 
  Gunnar Lundqvist PRO Kungshamn 
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Distriktets representanter i andra organisationer: 
 
Ombud till ABF Västra Götaland 
Ywonne Oscarsson   ordinarie 
Kersti Nilsson   ersättare 
 
 
RPR Regionens pensionärsråd 
Ove Göransson   ordinarie 
Monica Andreasson   ersättare 
 
 
Delregional nämnd, Norra 
Lena Rydenstam   PRO Brodalen  ordinarie  
Marianne Svedberg   PRO Skredsvik ersättare  
Vivianne Gustavsson   PRO Kungshamn  ordinarie  
Gerd Lindström   PRO Munkedal  ersättare  
Marianne Törnqvist                      PRO Skredsvik  ordinarie  
Åke Knutsson   PRO Morlanda  ersättare                      
 
 
Delregional nämnd, Västra    
Margaretha Jonsson   PRO Kungälv ordinarie 
Agnete Lundmark   PRO Tjörn  ersättare 
Christiane Williamson   PRO Kaprifolen ordinarie 
Ulla-Britt Winkler   PRO Stenungsund ersättare 
Birgitta Berntsson   PRO Landvetter-Björketorp ordinarie 
Lars-Göran Holmgren   PRO Mölnlycke ersättare 
 
 
 
 
Distriktet är medlemmar och betalar medlemsavgift i följande föreningar: 
Viskadalens Folkhögskola 
Bohusläns Föreningsarkiv 
ABF Västra Götaland 
PRO:s Folkhögskola 
 
 
Medlemsantalet 
Distriktets medlemsantal vid årsskiftet är 9 449 medlemmar (huvudmedlemskap), vilket är en 
minskning med 276. 
 
 
Styrelsesammanträden 
Under verksamhetsåret har styrelsen haft tio protokollförda sammanträden. 
 
 
Föreningar 
Distriktet har vid årsskiftet 2023/2024 29 föreningar. 
 
 
 
 
 



8 
 

Samrådsgrupper 
HÄRRYDA med föreningarna Härryda, Landvetter-Björketorp, Mölnlycke 
KUNGÄLV med föreningarna Hermansby-Ytterby, Kungälv,  
LYSEKIL med föreningarna Brastad, Brodalen, Lysekil, Skaftö 
MÖLNDAL med föreningarna Lindome Kållered, Mölndal 
ORUST med föreningarna Henån, Morlanda, Stala 
SOTENÄS med föreningarna Smögen, Bohus-Malmön, Kungshamn 
TANUM med föreningarna Hamburgsund-Fjällbacka, Tanum 
TJÖRN med föreningarna Tjörn och Kaprifolen 
UDDEVALLA med föreningarna Forshälla, Skredsvik, Skogslyckan 
 
Ensamföreningar (kommuner med endast en förening) 
MUNKEDAL  
STENUNGSUND  
STRÖMSTAD 
SÄVEDALEN 
ÖCKERÖ-ÖARNA 
 
 
Medlems- och kostnadsutveckling 
Redan före pandemin nådde medlemsantalet ett maximum åren 2013–2015. Den demo-
grafiska utvecklingen i Sverige resulterade i att antalet pensionärer under en 10-årsperiod 
(2005–2015) ökade med 20% och det är betydligt mer är antalet förvärvsarbetande ökade 
under samma period. Prognosen för den så kallade försörjningsbelastningen fortsätter att öka 
ytterligare de närmsta decennierna. Statsmakterna har därför vidtagit ett antal åtgärder för att 
justera balansen mellan hela befolkningen och antalet förvärvsarbetande. Det samlade 
resultatet av olika riksdagsbeslut är att det har blivit mer lönsamt att förvärvsarbeta även vid 
högre ålder än att leva på pension. Opinionstrycket har även lett till att man har beslutat om 
höjning av pensionsåldern. Huruvida försörjningsbelastningen i Sverige härigenom hamnar på 
acceptabel nivå är fortfarande osäkert.   
 
För vårt distrikt kan vi konstatera att de ekonomiska stöd, till våra föreningar, som i olika 
omgångar, från den stora generella satsningen 2021 till senare specifika projektstöd, inte givit 
något påtagligt utfall avseende antalet medlemmar. Medlemstalet har fortsatt sjunka. 
   
Inflation, prisutveckling och kostnaden för resor och löner har stigit och våra revisorer har i 
styrelsen initierat en översyn av våra upphandlingsavtal i syfte att begränsa kostnads-
utvecklingen.  
 
Resultatet för 2022 hamnade på positiva siffror endast tack vare en oplanerad utbetalning från 
en folksamförsäkring. Resultatet för 2023 är sämre än budgeterat. Styrelsens förslag att höja 
medlemsavgiften för 2024 avslogs vid höstmötet och en underbalanserad budget fastslogs för 
2024.  
 
Distriktet har under 2023 varit representerade vid ett antal digitala och en fysisk ordförande-
konferens med PRO Riks samt en arbetsgivarkonferens i samarbete med Fremia (vår arbets-
givarorganisation)   
 
Distriktet har under året inlett en organisationsutveckling med tre stora verksamhetsområden, 
som vi kallar ”kluster” (infrastruktur, intressefrågor och medlemsutveckling) och styrelse-
ledamöterna är fördelade att verka inom var sitt kluster för att förbereda och tydligare driva 
ärenden samt att utveckla distriktets arbetssätt inom respektive kluster.  Denna orga-
nisationsutveckling ledde också till en översyn av principer för arvoden.  
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Under året har ett antal föreningar slagits samman, inte i huvudsak på grund av brister i verk-
samhet, aktiviteter eller ekonomi utan mer på grund av svårigheter att värva nya 
styrelseledamöter.  
 
Distriktsstyrelsen har varit inbjuden och uppvaktat vid föreningsjubileum i Lysekil, Strömstad 
och Lindome-Kållered.  
  
  
Kluster 1   
Under 2023 har vi haft 16 utbildningsdagar/träffar inom IT-området, både i distriktslokalen i 
Uddevalla och ute i olika föreningar.   
 
Under mars genomfördes fyra nätverksträffar för kassörer i föreningarna. Vi grupperade 
kassörerna geografiskt och 7-8 kassörer träffades i en av föreningarnas lokaler. Här fick 
kassörerna möjlighet att träffa sina kollegor i grannföreningarna och diskutera sina specifika 
frågor. De fick även ta del av det nya kassörsmaterial som Riksorganisationen tagit fram.  
  
Under hösten har vi genomfört ett antal besök ute i olika föreningar under benämningen 
Styrelsens digitala hjälpmedel. Utifrån föreningarnas önskemål har vi tittat på vilken 
information föreningsstyrelserna kan ha nytta av från våra system.   
 
Året avslutades med en utbildningsdag om Facebook.  
 
  
Kluster 2   
Vid vårens sista ordförandeträff, som genomfördes digitalt, informerade Joel Stade, sakkunnig 
om pensionärers ekonomi på PRO- riks, om pensionssystemets brister och utvecklings-
möjligheter. 
   
Efter riksdagsvalet 2022 fick Västra Götaland en ny majoritet som utvecklade pensionärs-
rådens organisation och uppdrag. Hälso- & sjukvårdsnämnderna blev ”Delregionala Nämnder” 
med tydligare ansvarsområden.   
 
Regionens centrala pensionärsråd (RPR) fick en temainriktad mötesordning för årets fyra 
sammankomster. Ett möte ska handla om kultur, ett om hälso- & sjukvård, ett ska handla om 
miljö- & regionutveckling och slutligen ett möte med tema infrastruktur och kollektivtrafik ur ett 
äldreperspektiv.  
 
Inför varje möte i RPR samlas PRO:s representanter från de fem distrikten i Västra Götaland i 
ett förmöte. I RPR följer man bland annat upp utvecklingen av väntetider och över-
beläggningar. PRO har fått gehör för kostnadsfri vaccinering mot lunginflammation till personer 
över 75 år.  
  
PRO distrikt Bohuslän representeras av Ove Göransson och ersättare Monika Andreasson.  
 
De delregionala nämnderna (DRNx) fick genom den nya organisationen tydligare styrning, mer 
fokus på effektivitet, bättre uppföljning inom eget ansvarsområde, mer fokus på strategiska 
frågor och en mer jämlik vård.  
 
Vi i PRO Bohuslän är representerade i två utav de fem delregionala nämndernas pensionärs-
råd med tre ledamöter och tre personliga ersättare i varje.  
 
I de kommunala pensionärsråden utser föreningarna representanter.  
 
PRO-riks har inlett en riksomfattande översyn av pensionärsrådens verksamhet. 



10 
 

Det socialpolitiska arbetet i kluster 2 har till största delen bedrivits som planerat genom 
anordnade dialogdagar för pensionärsrådsledamöter i både KPR och LPR som numera heter 
DRN, delregional nämnd. 

Det har under 2023 startat en arbetsgrupp bestående av samtliga PRO:s pensionärsråd inom 
DRNV, västra delen av delregionala nämnden. Arbetsgruppen har arbetat utifrån PRO:s 
handlingsprogram med lokal förankring och i samförstånd med SPF. 

Vid vårt höstmöte 2023 antogs ett uttalande som fokuserade på specifika vård och omsorgs-
frågor: psykisk ohälsa hos äldre, palliativ vård och omsorg, vaccinationsprogram för äldre, 
läkemedelsrevision samt mammografi även efter 75. Uttalandet skickades till media och P4 
väst intervjuade Ulla-Britt Winkler med fokus på mammografifrågan.  
  
De fem PRO distrikten i Västra Götaland samt PRO Halland samarbetar i ett forum som vi 
kallar ”Västsvenska rådet”. Under året har vi hanterat utbildnings-/ informationsmaterial 
avseende pensionssystemet och frågor avseende medlemsrekrytering.  
 
Konsument/ försäkring  
Med stigande priser på allt, gäller det för oss alla att vara prismedvetna.  
 
Under 2023 var vi med i riks stora prisundersökning. 23 butiker i vårt distrikt besöktes av våra 
duktiga prisundersökare. Vi saknar dock norra Bohuslän. Det visade sig att priserna har stigit 
med 27% på 2 år.  
 
Prisundersökningen redovisades i PRO pensionären. Men vill man se hela undersökningen 
butik för butik finns den på PRO riks hemsida.  
 
Vi har även haft en träff/kurs för konsument och försäkringsansvariga. Konsument vägledaren 
från Uddevalla besökte oss och talade om vad hon kan hjälpa till med. Alla kommuner har inte 
någon konsumentvägledare, men det finns hjälp att få, som medlemsförmån har riks en 
konsumentvägledare . Du hittar henne på riks hemsida.  
 
 
Kluster 3  
 
Medlemsutveckling  
I avdelningen medlemsvård har distriktet haft två välbesökta sammandragningar, Riverside i 
Uddevalla den 13 mars och Nordiska Folkhögskolan i Kungälv den 15 mars, med avsikt att 
inspirera till medlemsvärvning. Båda var i samarbete med ABF och vars föreläsare Helene 
Ödegaard var en inspiratör.  
 
Distriktet hade kallat till en studiedag med skriften ”Så behåller vi våra medlemmar” till den 13 
april och hade 10 deltagare, men var tvungen att ställa in p.g.a. sjukdom.  
 
Tre medlemmar i styrelsen var i Stockholm, 9-11 maj, för att lära sig om kommunikation och 
medlemsvärvning. Kursen hölls i samarbete med ABF och deltagarna var från hela landet. 
Olika föreläsare medverkade och deltagarna hade grupparbeten i olika gruppsamman-
sättningar. En givande kurs.  
 
I oktober inbjöd PRO Riks till en digital inspirationsträff för studieorganisatörer med ett stort 
antal deltagare från distrikt och föreningar. Ywonne Oscarsson deltog från vårt distrikt.  
 
I samband med ordförandeträffen 9-10 november fick vi besök av Aron Schoug, forskare och 
lärare vid Stockholms universitet. Han höll en intressant föreläsning om ledarskap i ideella 
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föreningar och betonade vikten av att skapa förutsättningar för motivation. Han utgick från 
forskning och sin bok ”Motivera ideella om ledarskap, om människors behov och drivkrafter.”  
 
Resor  
Distriktet har haft en resa till Skottland på 7 dagar med ca 29 deltagare, med utfärd den 12 
maj. Efter hemkomst har de blivit tillfrågade om resan och svaret har varit positivt på alla 
fronter.  
 
Distriktet har även haft en Berlinresa, 4 dagar i juli. PRO Lindome Kållered satte en egen knorr 
på resan genom att på den lediga tredje dagen ”låna” bussen med chaufför, mot kostnad och 
åka ner till Spreewald för en färd med flodbåt. Alla på bussen blev tillfrågade. Det var en 
upplevelse utöver det vanliga. Genomgående goda recensioner.  
 
Lübecksresan som distriktet bjöd ut till avresa den 12 december lockade endast fem deltagare 
från PRO Lindome Kållered. Det visade sig att samma resa hade PRO Smögen den 5 
december med ett trettiotal resenärer, så den anslöt sig Lindome Kållered sig till. Det var ett 
lyckat samarbete.  
 
Utöver resorna har det varit en resekurs den 3 maj med 5 nya deltagare och några garvade. 
De fick kläm på de olika fallgropar som är lätta att falla i. Bill Johansson höll i kursen och 
utgick från PRO:s resehandbok, äldre upplaga. Nu finns den nya i intranätet att ladda ner. Gör 
det för den är bra. Thomas Karlsson från Resemakar´n deltog och berättade bl a om 
utrustning i bussar. Utöver detta utbyttes tips och förslag på resor som de olika föreningarna 
gjort. Vi talade också om den gruppolycksfallsförsäkringen som alla i PRO har och hur den 
gäller till och från möten, cirklar och övriga aktiviteter som PRO anordnar.  
 
 
Friskvård  
Friskvårdskommittén har under året haft följande sammansättning: Thomas Jägebratt, 
sammankallande, med Ulf Hagberg, Christer Höglind och Estrid Nilsson som ledamöter. 
Kommittén har haft några protokollförda möten under året.  
 
Seriespel i Boule har genomförts med avslutning i Uddevalla. Seriespelet vanns av Kaprifolen 
med Lindome 2 på andra plats och Mölnlycke blev trea.  
 
Trippelboule, vilket är kval till Riksfinalen i Boule, har också genomförts i Uddevalla. Morlanda 
vann över Kaprifolen 2 och Sävedalen kom trea. Morlanda representerade Bohuslän i RM i 
Gysinge, där laget gjorde så gott de kunde men ingen topplacering.  
 
Distriktmästerskap i mattcurling har vi inte haft i år, men kommer igen nästa år.  
 
Vi har under året haft Golf. Kvaltävlingen till RM hölls hos Sotenäs GK och Pro Kungshamn 
var arrangör. Hasse Andersson, Ulla Bolin, Curt Erik Mattsson och Hans Hede fick åka till 
Uppsala och spela RM med ett gott resultat, 7: a av 18 lag.  
 
Friskvårdskursen i Uddevalla 19/9 2023 blev mycket uppskattad och vi hade 4 olika områden:  

• Gå fotboll med Roar från Morlanda.  
• Hjärtstartare med Räddningstjänsten från Uddevalla.  
• Friskvård för äldre med Håkan Trygg.  
• Linedance med Elisabeth Lindpil.  

 
Distriktet har sponsrat del av avgiften för en line dance-kurs som hölls i Gysinge en vecka 
våren 2023. Tre deltagare från olika föreningar i distriktet gick kursen mot att de sedan skulle 
hålla kurser i distriktets regi.  Detta resulterade i att vi vid två tillfällen i november anordnade 
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en line dance-kurs för ledare, där kursledaren Elisabeth Lindpil lärde ut grundläggande steg, 
termer och musikkännedom. 
  
 
Valberedningen 
Vårt mål är att nominera kompetenta och engagerade ledamöter till distriktsstyrelsen. Vi efter-
strävar en spegling av medlemsstrukturen i distriktet och en föryngring av styrelsen. 
 
Vårt arbete pågår i stort sett året runt. 
 
 
PRO Vetarna 
2022-2023 års tävling slutfördes med en final i EllösParken den 28 mars där sex lag deltog. 
Tävlande var: Kungälv, Forshälla, Mölnlycke, Morlanda, Lindome Tanum 1 och Tanum 2. 
Tanum 2 vann med 15 poäng, med marginalen  ½  poäng till tvåorna Kungälv och Morlanda. 
 
2023 – 2024 års tävlingar startade den 21 november på tre platser på samma tid med samma 
frågor. Mölnlycke, Lindome och Kungälv tävlade i Lindome där Lindome och Kungälv gick 
vidare. I Tanum tävlade förutom Tanum, Forshälla och Morlanda 1, där Forshälla och 
Morlanda 1gick vidare. I Ellös tävlade Lysekil, Morlanda 2, Munkedal och Skogslyckan, där 
Munkedal och Morlanda 2 gick vidare. 
 
Final sker den 9 april 2024. 
  
 
Trippelskrapet  
2023 blev ett bra år för Trippelskrapet. Efter sommaren tog våra 15 000 lotter slut och vi fick 
beställa hem fler! Det var också några föreningar som inte på något/några år sålt lotter som 
återkom. För lotteriet är ju en angelägenhet för oss alla, då försäljningen ger intäkter till 
förening, distrikt och riks. Utan lotteriet skulle PRO tvingas höja medlemsavgiften betydligt 
eller sänka ambitionerna i verksamheten. Men genom intäkterna från lotteriet kan PRO bli den 
starka aktören i samhället som vi är idag.  
 
Lotteriet har som mål att vi, i snitt, säljer två lotter per medlem. I vårt distrikt är det tio 
föreningar som har lyckats med detta och ”bäst i klassen” är PRO Stala med lite drygt sex 
lotter per medlem sålda. PRO Hermansby-Ytterby och PRO Strömstad är inte långt efter med 
sina knappa fem lotter per medlem sålda. Totalt i distriktet nådde vi inte riktigt i mål utan 
stannade på 1,79 lotter per medlem.  
 
Distriktet premierar föreningar som sålt bra. Resultatet för 2023 redovisas på särskilt ställe i 
handlingarna.  
 
TACK alla föreningar för en storartad insats under 2023 och nu satsar vi på att nå målet under 
2024!  
   
 
Ekonomi 
Årets resultat blev -172 130 kr som minskade våra likvida medel till 1 207 837:-. 
 
Vi föreslår att årsmötet beslutar överföra årets resultat i ny räkning för 2024. 
  
En organisation som vår behöver ha minst ca 700 000 kronor tillgängliga hela tiden, om något 
skulle hända som stoppar våra intäkter, ska vi kunna avveckla ingångna avtal angående 
lokaler, utrustning och personal på ett värdigt sätt. 
 
Se detaljer i Resultat- och Balansrapporten samt Noter sid. 15-17 
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Personal 
På distriktsexpeditionen har vi en heltidsanställd administratör Lena Törnquist som hela tiden 
utökar sina ansvarsområden och sin kompetens. Hennes noggrannhet och ansvarstagande är 
avgörande för vår verksamhet. 
 
 
 
Slutord 
2023 startade distriktet ett utvecklingsarbete som siktar till att vi på sikt utvecklar våra 
förmågor att driva ärenden som gagnar våra medlemmars intressen. Styrelseledamöterna 
arbetar i tre klustergrupper med huvudfokus inom infrastruktur & organisation, intressefrågor & 
opinionsbildning samt medlemsvärvning & aktivitetsutveckling. Klustergrupperna har arbetat 
med verksamhetsplanering och genomförande samt teman vid ordförandeträffarna mm.  
 
Vi har under årets ordförandeträffar tagit till oss information från externa resurser som Joel 
Stade sakkunnig i äldres ekonomi och pensionssystem på PRO Riks, Aron Schoug docent vid 
Stockholms universitet föreläste om drivkrafter och motivation i ideella organisationer. Våra 
egna representanter i VG-regionens Delregionala Nämnders pensionärsråd informerade om 
regionens nya styrning och organisation efter valet 2022.  
 
Flera föreningsstyrelser och enskilda medlemmar har deltagit i olika utbildningar inom PRO:s 
IT- system och teknik.  
 
Några föreningar har slagits samman, och några har firat jubileum.  
 
Vid höstmötet november antog vi ett uttalande till media som hanterade olika välfärdsfrågor 
vilket ledde till att P4 väst genomförde en intervju med inriktning; mammografi även efter 75.  
 
Distriktet har deltagit i centralt ordnade utbildningar för aktivitetsledare och funktionärer. Vi har 
också varit aktiva i regionala samarbeten som VG-regionen, angränsande PRO-distrikt och 
ABF-distriktet.  
 
Medlemsantalet har, som inom hela frivilligsektorn; fortsatt minska men minskningstakten 
tycks avta något enligt PRO-riks statistik.  
 
Styrelsen framför ett stort tack till Västra Götalands Regionen, ABF-distriktet och de övriga 
PRO distrikten inom Västra Götaland, PRO:s Riksorganisations kansli och vår Folkhögskola 
för ett gott samarbete. En grundläggande förutsättning för PRO och vårt distrikt i Bohuslän är 
alla våra föreningar, som med sina medlemmar bedriver en omfattande verksamhet med 
aktiviteter och social gemenskap. För detta arbete och engagemang vill distriktet rikta ett stort 
och varmt tack. Ett stort tack till vår administratör Lena Törnqvist som under året skött 
trippelskrapet, varit en viktig länk mellan föreningar, distrikt och riks. Tack Lena för ditt stora 
engagemang.  
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Resultaträkning 20230101-20231231

2023 2022 Not

Organisationens intäkter

Verksamhetsintäkter 1 269 157 1 295 671 1
Summa intäkter: 1 269 157 1 295 671

Organisationens kostnader

Verksamhetens kostnader 436 916 409 290 2
Övriga kostnader 400 775 393 813 3
Personalkostnader 603 597 428 577 4
Summa kostnader 1 441 287 1 231 679

Resultat före avskrivningar -172 130 63 992

Avskrivningar 0 0 5

Finansiella intäkter/kostnader
Ränteintäkter/-kostnader 0 -2 

Årets resultat -172 130 63 990

Balansräkning 20230101-20231231

Tillgångar
Inventarier 0 0
Kortfristiga fordringar 9 800 10 970 6
Kassa/bank 1 207 837 1 357 842 7
Summa kassa/bank 1 217 637 1 368 812

Skulder/Eget kapital
Skatter och sociala avgifter 34 425 44 337 8
Kortfristiga skulder 116 232 94 805 9
PRO Hunnebostrand - avräkningskonto 0 12 800
Föreningsstöd 85 191 19 357
PRO Uddevalla-Ljungskile avräkning 0 -57 926 
Eget kapital 1 153 919 1 405 482
Årets resultat -172 130 63 990
Summa skulder/eget kapital 1 217 637 1 582 845  
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16 Beslut om medlemsavgiften 2025 
Stadgeändringarna från kongressen 2022 innebär att det inte längre ställs krav på höstmöte 
för att besluta om verksamhetsplaner och budget. Beslutet innebär också att medlemsavgiften 
bör beslutas på årsmötet året innan den träder i kraft. Nya administrativa rutiner förutsätter 
också att beslut om förändrad medlemsavgift meddelas PRO riks senast under september 
månad året innan den börjar gälla.  
 
Styrelsen för PRO distrikt Bohuslän har beslutat att upphöra med formellt höstmöte för att på 
det sättet minska kostnader för administration och genomförande. Det medför att vissa 
ärenden måste hanteras på ordinarie årsmöte.  
 
Styrelsen avser också pröva möjligheten att minska kostnaderna för det ordinarie årsmötet 
genom att distribuera handlingar digitalt samt att genomföra det fysiska mötet i lokaler som 
kan tillhandahållas genom föreningarnas försorg och möjligheter. Distriktet förväntas spara på 
lokalhyra och konferensavgifter samtidigt som värdföreningar kan åtnjuta viss ersättning.  
 
Samtidigt som vi sparar och försöker effektivisera behöver vi också fortsätta satsa på att 
utveckla vår infrastruktur, förenings-& mötesteknik med nya IT verktyg och kommunikation, vår 
förmåga att driva våra intressefrågor och opinionsbildning samt fortsätta utveckla medlems-
aktiviteter och stödja föreningarnas insatser för att värva medlemmar.  
 
Vi behöver både ”gasa och bromsa” för att få en verksamhet i balans och långsiktigt förutsätter 
det en ekonomi i balans. Vi ser att kostnaderna ökar och inkomsterna minskar. Därför krävs 
ytterligare åtgärder för att komma till ett läge som är hållbart över tid.  

• Prisutvecklingen i samhället speglas i prisbasbeloppet som för 2024 höjs med 
9,14% jämfört med nivån 2023 (som också var en följd av det årets rekordhöjning 
på 8,7%)  
• Det nya kollektivavtalet med Handels, som omfattar organisationer inom 
folkrörelsen och som är medlemmar i Arbetsgivarorganisationen Fremia, motsvarar 
det så kallade märket och innebär 7,4% på två år (from 1 oktober 2023 till 30 
september 2025). En extra avsättning ska dessutom göras till tjänstepensionerna.  
• Den skattefria milersättningen höjdes from 1 januari 2023 från 18,50:-/mil till 
25,00:-/mil.  
 

Intäkterna från medlemsavgifter har stadigt minskat sedan de närmaste åren innan pandemin 
och den trenden har ännu inte vänt. Externa bidrag till distriktet som är kopplade till antalet 
medlemmar minskar också i samma takt.  
 
Styrelsen intensifierar på inrådan av revisorerna vår granskning av ingångna kostnads-
drivande avtal och aktiviteter. Några av de ”lägst hängande frukterna” som rekommenderas 
är:  

• En diskussion om att slopa/förändra höstmötet som bl.a drar betydande 
portokostnader för utskick av dokument. Vi vill värna den sociala dimensionen i en 
fysisk träff med representanter för alla föreningar vilket har varit uppskattat. Men 
stadgarna har vid kongressen 2022 ändrats så att det formella höstmötet finns inte 
längre som krav.  
• Begränsning/upphöra med alla fysiska utskick medför att portomaskinen kan 
avvecklas.  
• Antivirusprogram kan ifrågasättas – behov och kostnader  
• Avtal med Telia för fast telefoni avvecklas.  
• En komplett genomgång av alla ingångna avtal genomförs.  
• En tydligare struktur av kostnadsställe i bokföringen utarbetas för att skapa bättre 
tydlighet.  
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Siffror & underlag  
Medlems -och Ekonomiutveckling PRO Bohuslän sedan 2016  
 
Siffror hämtade från resultatredovisningar för resp år  
31/12  Antal 

medlemmar  
Medl avgifter  Bidrag 

Kommun/ 
landsting  

Intäkter tot  Kostnader 
tot  

Årets 
resultat före 
avsk  

2016  14422 *            
2017  14621 *  729.910  405.081  1 659.060  1 394.215  264.845  
2018  11984  734.730  406.471  1 507.080  1 414.499  92.581  
2019  11851  717.460  476.452  1 508.977  1 407.878  101.099  
2020              
2021  10331  624.525  387.161  1 272.657  1 588.209  -315.552**  
2022  9725  583.789  386.368  1 295.671  1 231.679  63. 992 ***  
2023  9445  571.712  377.230  1 269.157  1 441.287  -172.130  
              
  
*= Möjligen kan det vara så att ”sekundärmedlemmar” räknades två ggr? (Ev var medlavg 50:- 
tom 2017 och 60:- from 2018)  
**= Medlemsvärvning /utbetalning till föreningarna 488.675:-  
***= Återbäring från Folksam 152.281:-  
 
 
Slutsats  
Trots alla försök att minska kostnaderna har styrelsen ansett sig vara tvungen att föreslå 
årsmötet besluta om en höjning av medlemsavgiften för år 2025 med 10 SEK för att om möjligt 
få en budget i balans. 
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Valberedningens förslag: 
 

Presidium 
Ordförande  Marita Ekeroth Strömstad 
 Jan Ulvemark Smögen                     
Sekreterare   Inger Eriksson                Morlanda 
 Ywonne Oscarsson Forshälla 
 
Protokolljusterare och rösträknare utses på mötet 
 
Ordinarie Ledamöter   2 år                   Förening           Nominerad av         
Kassör Gudrun Lönnbratt Morlanda  Valberedningen 
Ledamot  Timothy van Loo Sävedalen  Valberedningen 
Ledamot  Lars-Otto Thorin Lindome Kållered Lindome Kållered 
Ledamot  Jan Åsberg  Kungshamn  Kungshamn 
Ledamot Thomas Jägebratt Sävedalen  Valberedningen 
 
Valda 2023 
Ordförande Kent Nilde  Hermansby-Ytterby      
Sekreterare Inger Eriksson Morlanda   
Ledamot  Kersti Nilsson Kungshamn   
Ledamot Ywonne Oscarsson Forshälla    
   
Ersättare 1 år  
Christer Höglind  Lysekil  Lysekil 
Gerd Lindström  Munkedal  Munkedal 
Orvar Odén   Stenungsund  Stenungsund 
 
 
Revisorer 2 år 
Monica Andréasson  Skogslyckan  Valberedningen  
 
Vald 2023 
Stig Olof Noord  Skredsvik 
  
Revisorer Ersättare  1 år    
Olan Jakobsson  Forshälla  
Ingrid Carlund  Morlanda  
 
 
Val till PRO Västsvenska rådet 
Representeras av AU  
 
Ombud till ABF Västra Götaland 
Ordinarie Yvonne Oscarsson Forshälla    
Ersättare Kersti Nilsson Kungshamn  
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Uttalande vid PRO distrikt Bohusläns årsmöte 11 april 2024  

Till våra valda representanter i riksdagen Västra Götalands västra och norra valkrets:   

Janine Alm Ericson (MP), Alexander Christiansson (SD), Yasmine Eriksson (SD), Rashid 
Farivar (SD), Kenneth G Forslund (S), Helena Gellerman (L), Joakim Järrebring (S), Johanna 
Rantsi (M), Roland Utbult (KD), Anna Vedin (M), Jennie Wernäng (M), Jessica Wetterling (V), 
Anders Ådahl (C), Paula Örn (S), Ann-Sofie Alm (M), Matheus Enholm (SD), Johan Hultberg 
(M), Magnus Jacobsson (KD), Ulf Rexefjord (SD), Jonathan Svensson (S), Louise Thunström 
(S), Mats Wiking (S).  

1. När kommer ojämlikheten i pensionssystemet att börja minska?  
2. När har vi ett jämlikt pensionssystem?  

 
Regeringen har beslutat att pensionsgruppen utvidgas. Beslutet innebär att riksdagens 
samtliga partier nu ingår i pensionsgruppen. Pensionsgruppen har funnits i snart 30 år, det 
innebär att beslutet i sig är historiskt. Beslutet innebär att samtliga partier i riksdagen ställer sig 
bakom de principer, överenskommelser och beslut som pensionsgruppens arbete vilar på och 
att samtliga partier är villiga att ta ett långsiktigt ansvar för Sveriges pensioner.   

-”Med dagens besked hedrar vi överenskommelsen från 2017 vad gäller att genomföra en 
analys av avgiftsnivån i pensionssystemet samtidigt som vi också kommit överens om att ta 
fram förslag på hur överskottet i pensionssystemet kan hanteras. Dessa båda överens-
kommelserna visar att samtliga åtta riksdagspartier är villiga och beredda att ta ansvar för ett 
långsiktigt och hållbart pensionssystem”, säger äldre- och socialförsäkringsminister Anna 
Tenje.  

Med anledning av Pensionsgruppens överenskommelse avser regeringen fatta beslut om 
direktiv till en utredning med uppdrag att analysera avgiftsnivån i det allmänna inkomst-
grundade pensionssystemet.  

Äldre- och socialförsäkringsminister Tenje har beslutat om inrättande av en arbetsgrupp inom 
Regeringskansliet med uppdrag att ta fram förslag för hantering av överskott i pensions-
systemet.  

 
Vi i PRO distrikt Bohuslän är angelägna om att ojämlikheterna i pensionssystemet snarast 
åtgärdas och att utvecklingsarbetet därför inte hamnar i ”utredningsträsket”. Vi uppmanar 
därför Er, våra valda representanter i den lagstiftande församlingen, från våra valkretsar 
Västra Götaland västra och norra, att driva på arbetet i riksdagens pensionsgrupp. Det är inte 
acceptabelt att Sveriges pensionärer är de minst jämställda i Norden. Vi vill ha klara besked i 
god tid före nästa ordinarie riksdagsval 2026 om hur våra och framtida pensionärers allmänna 
pensioner kommer att utvecklas.  
 
 
Uttalande antaget vid PRO distrikt Bohusläns årsmöte 11 april 2024  
 
 
Kent Nilde  
Ordf. PRO Bohuslän  
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Premier från Trippelskrapsförsäljningen 2023 
Bohusläns PRO-distrikt kommer att premiera de PRO-föreningar som lyckats bäst med 
försäljningen av Trippelskrapslotter. Beloppet sätts in på PRO-föreningens bankgirokonto. 
 
Föreningar   Premie  Poäng 
  
Stala   1 000:-  639  

Hermansby-Ytterby      750:-  528 

Strömstad       500:-  512 

Munkedal       250:-  346 

Morlanda        150:-  308 

 

Trippelskrapet 2023   Underlag för premieutbetalning 

Förening Ant. medl. sålda lotter
% av 

medl.ant.
10% av 

medl poäng plats Premie

Stala 244 1500 615 24 639 1 750
Hermansby-Ytterby 323 1600 495 32 528 2 1 000
Strömstad 450 2103 467 45 512 3 250
Munkedal 257 822 320 26 346 4 150
Morlanda 426 1130 265 43 308 5
Kungshamn 547 1346 246 55 301
Härryda 63 180 286 6 292
Lindome Kållered 659 1297 197 66 263
Landvetter-Björketorp 300 680 227 30 257 500
Brodalen 134 308 230 13 243
Lysekil 533 1000 188 53 241
Tanum 195 400 205 20 225
Öckerö-öarna 318 600 189 32 220
Skogslyckan 557 800 144 56 199
Stenungsund 810 718 89 81 170
Smögen 308 360 117 31 148
Skredsvik 460 354 77 46 123
Forshälla 295 272 92 30 122
Bohus-Malmön 109 120 110 11 121
Kungälv 692 320 46 69 115
Tjörn 302 187 62 30 92
Mölnlycke 312 180 58 31 89
Kaprifolen 323 181 56 32 88
Sävedalen 312 141 45 31 76
Henån 209 107 51 21 72
Brastad 334 80 24 33 57
Mölndal 392 0 0 39 39
Skaftö 225 0 0 23 23
Hamburgsund-Fjällbacka 77 0 0 8 8

2 650
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BOHUSLÄN 
Bohuslän 

Kålgårdsbergsgatan 2 
451 30  UDDEVALLA 

Tel. 0522-121 80 
 

E-post: info@bohuslan.pro.se 
Hemsida: www.pro.se/bohuslan 
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